
Skolebestyrelse referat 
Tid og sted: 21.09.2023 18.00-21.00 på lærerværelset 

Ord- og tidsstyrer:  Dorthe 

Referent:  Lea 

Afbud: Ditte og Linda  

Værdier: Livsduelighed - Fællesskab - Faglighed  

Tid  Dagsordenspun

kt;  

Forudsætninger/ 

forberedelse /formål 

Forberedelse 

30 

min.  

Spørgetid  

En forælder 

mødte op  

- Hvordan forholder 

skolen sig til IA? 

- Hvad er status på 

renovering af toiletterne 

i østfløjen? 

- Hvad er status på 

racisme på skolen?  

Hvad betyder 0 

tolerance?  

- Vi er ikke nervøse men forholder os kritiske og undersøgende.  

- Vi håber på en renovering i løbet af 2024. Hvis man ikke oplever de gamle toiletter som 

behagelige at bruge, kan eleverne bruge dem ved kantinen.  

- Vi oplever det til tider, men det er ikke stigende. Vi er opmærksomme på om der er et 

mørketal.   

Det er altid en pædagogisk vurdering af personalet og ledelsen hvordan en given situation skal 

håndteres. 

0 tolerance har den betydning at vi adresserer det og arbejde med det i de situationer hvor 

det opstår.  

5 min Godkendelse af 

referat 

Hvis ingen kommentarer ved 

udsendelse, er dette godkendt 

og placeret på skolens 

hjemmeside. 

 

 

- Godkendt  

 

 15 

min 

Meddelelser 

fra elever 

 

Punkter fra elevrådsmøde – 

mellemtrin og udskoling 

Udskolingen: Der har været ledelsesdeltagelse. Der blev drøftet hvilket ansvar man har – det skulle de 

tænke over til næste møde. Derudover skal der vælges en undervisningsmiljørepræsentant – det bliver 

på næste møde. Spørgsmål: Kommer der noget ud af arbejdet? Vi kan være bekymret for at der ikke er 

økonomi til at løfte resultaterne af de lokale undersøgelser. 



Trampoliner er slidt – bliver repareret.  

    

20 

min 

Meddelelser 

fra 

 

a. Forældre 

b. Medarbejdere 

c. Ledelse  

Klimahandledag 

25.4. 

Undervisningsmi

ljø 

Ledelses-årshjul; 

arbejde med 

strategi og 

kultur 

FUS 

Modtageklasse  

A) Skolerådsmøde: Referatet fremsendes af Solvej til skolebestyrelsesrepræsentanterne.  

Man har deltaget fra SB på forældremøder 0 og 4 klasse. Det har været godt.  

B) Der har været elevsamtaledage – det har været rigtig dejligt 

Der kommer besøg fra HAFU – handler om børnesyn. Skal drøftes i personalegruppen.  

Det fylder en del at man på Hedelyskolen har alle modtagerklassebørn på mellemtrinnet i 

Greve Kommune. Der er kommet væsentligt flere eleverne der skal udsluses til almenklaserne 

på mellemtrinnet pga. Ukraine.  

Man ønsker at der er flere skoler til at løfte opgaven. 

Solvej har løftet den op i skolerådet. 

Der er modtaget et brev fra faglig klub om bekymring vedr. udslusning af elever fra 

modtageklasse til almen. 

2 nye pædagoger i sfo. Man har på baggrund af drøftelser omkring sfo’en lavet ændringer hvor 

aktiviteter er blevet mere tydelige. Der i år var lavet plan for hele sommeren. Der er lavet 

ugeplaner og der kommer årsplan. Vi ønsker det skal være en sfo med traditioner. Der har 

været dialogmøde med forældrene. Det opleves at der er kommet mere styr på det. 

Der er kommet flere børn i sfo’en.  

C) Der er lavet en fælles klimahandledag – der er nedsat arbejdsgruppe. Der er lavet materiale 

man kan arbejde med i klasserne. Det vil enten være afdelingsvis eller hele skolen.  

Der laves et ledelsesårshjul, der skal understøtte vores grundfortælling og samarbejde inde i 

skolen.  

FUS fælles udviklingsseminar om elevinddragelse og fælles børnesyn.   

Kommunikation: vi har fokus på at kommunikation ikke falder mellem stole.   

15 

min 

Budgetopfølgni

ng 

pr. 31.8. Bilag 1 – fremsendes inden mødet 

Gennemgået  

15 Korte 

orienteringspu

nkter 

• Orientering om 

høringssvar 

- Høringssvar fremsendt  

- Positive tilbagemeldinger på forældremødedeltagelse – godt med 2 personer til 0 klasse.  



• Evaluering af 

forældremøde 

deltagelse 

• Trafikanalyse - 

opfølgning 

 

- Samarbejde med 6 klassen har været godt. Der kommer en konklusion inden næste 

bestyrelsesmøde.  

10 

min 

 PAUSE  

10 

min 

Punkter til 

beslutning 

 

Skolebestyrelsesårshjul  Bilag 2 – fremsendes inden mødet 

Gennemgået og vedtaget  

30 

min 

Punkter til 

drøftelse 

 

• Team fremmøde og 

trivsel – orientering om 

fraværsindsats på 

Hedelyskolen 

Oplæg fra DT og LT ang. Elevfravær – udskudt fra juni  

Bilag 3 – seneste oversigt er vedhæftet 

Vi har særligt fokus på at opdage mistrivsel og begyndende fravær tidligt.  

Der er sat en konsulent på Hedelyskolen til at hjælpe med arbejdet.  

10 

min 

Evt. • Inspiration til 

økonomiarbejde fra 

danske bank i 

samarbejde med danske 

skoleelever  

- Det tages med på fagudvalg af Mette fagudvalgsformand for matematik.  

 

 

Punkter til 

næste møde 

 

• Status på 

Modtagerklassen og 

udslusning  

• Orientering om hvordan 

det går med fravær  

• Kantinepolitik  

• Principper for 

meddelelsesbog  

Ønsket om at kantine bliver en drøftelses - og beslutnings punkt på næste SB – med udgangspunkt i 

Budgetbeslutning. 

Princippet om meddelelsesbog indgår i en større drøftelse om evaluering i personalegruppen. 

 



• Tilbagemelding på 

trafikanalyse og et kig 

ind i trafikpolitikken 

• Værdiregelsæt – ny 

formulering i 

forbindelse med børne 

og ungesyn 

• Sygefravær – generel 

orientering 

 

 

 

 

Højdepunkter  

- Forældre i spørgetid spurgte ind til bl.a. IA og racisme 

- Nyt projekt sat i gang i forhold til fravær  

- Skolebestyrelsen har valgt at sende et fælles høringssvar til budgettet læs det på… 

Læs mere i referatet fra seneste skolebestyrelsesmøde  

 

Forslag til temaaften  

- Hvordan forholder vi os til vurderingens kulturen? Set i relation til trivsel  

  


